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Zápisnica z konferencie FOO FCHPT STU 

konanej dňa 16.2. 2023 o 14. h v miestnosti CH4 

 

Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny, celkom 31  z 32 delegovaných účastníkov, t.j. 97 % 

účasť. 

Hostia:   prof. Ing. A. Gatial, DrSc. (dekan FCHPT STU)   

doc. Ing. M. Reháková, PhD. (prodekanka FCHPT STU) 

prof. Ing. M. Drtil, PhD. (prodekan FCHPT STU) 

Ing. B. Pastucha, PhD. (zastupujúci tajomník FCHPT STU) 

doc. Ing. V. Jančovičová, PhD. (zástupca AS FCHPT STU) 

 

Program:  

1. Otvorenie, privítanie hostí 
2.  Schválenie programu konferencie, voľba mandátovej a návrhovej komisie  
3. Správa o činnosti výboru FOO za rok 2022 a rámcový plán činnosti na rok 2023 
4. Správa o hospodárení výboru FOO za rok 2022 a návrh rozpočtu na rok 2023 
5. Správa revíznej komisie FOO STU za rok 2022 
6. Správa mandátovej komisie 
7. Diskusia 
8. Rozličné 
9. Návrh uznesení 
10. Záver 

1. Otvorenie, privítanie hostí 

Konferenciu viedol A. Ház, člen výboru FOO FCHPT STU, ktorý v úvode privítal delegátov a hostí 
konferencie. 

 2. Schválenie programu konferencie, voľba mandátovej a návrhovej komisie  

Delegáti dostali návrh programu konferencie pri prezentácii v písomnej podobe.  

A. Ház predniesol návrh na zloženie komisií: návrhová komisia v zložení: M. Hutňan a R. Zakhar a 
mandátová komisia v zložení: L.Staruch, M. Greifová. Návrhová a mandátová  komisia bola v 
navrhovanom zložení schválená všetkými hlasmi prítomných delegátov.   

3. Správa o činnosti výboru FOO za rok 2022  

Predseda výboru FOO doc. Ing. Dušan Berkeš, PhD. predniesol Správu o činnosti výboru FOO FCHPT za 
uplynulý kalendárny rok 2022. Cieľom predkladanej správy je hodnotenie plnenia úloh odborovej 
organizácie vzhľadom na úlohy a programové ciele schválené výročnou konferenciou konanou dňa 
19.5.2022;  
 
• V úvode hodnotiacej správy uviedol, že činnosť odborovej organizácie na našej fakulte riadil výbor, 
ktorý vzišiel z riadnych volieb konaných v dňoch 22.-23.1. 2019. Výbor dostal mandát na obdobie rokov 
2019-2022  a pracoval  v sedemčlennom zložení a trojčlennou revíznou komisiou. Zloženie výboru FOO 
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a RK je uvedené v Správe o činnosti výboru FOO FCHPT STU, ktorú si nájdete na webovej stránke fakulty 
v sekcii odborov (Príloha 01).  

• Informoval, že cieľom výročnej konferencie a predkladanej správy je hodnotenie činnosti odborovej 
organizácie a hodnotenie plnenia cieľov za obdobie jedného roka. Výbor FOO počas tohto obdobia 
zasadol 10-krát. Zasadnutí sa pravidelne zúčastňovala aj predsedníčka RK V. Illeová. Členovia výboru 
sa zaoberali riešením a pripomienkovaním aktuálnych tém vyplývajúcich z činnosti fakulty i OZ PŠaV 
(odborové združenie pracovníkov školstva a vedy). Zaoberali sa prípravou novej Kolektívnej zmluvy 
STU, kontrolou plnenia KZ STU, prípravou a uzavretím Špecifického doplnku FCHPT ku KZ STU, 
pripomienkovaním materiálov vedenia fakulty určeným na diskusiu akademickej obce, informáciami 
zo zasadnutí kolégia dekana. Výbor sa oboznamoval a posudzoval žiadosti zamestnancov o pridelenie 
finančných prostriedkov zo sociálneho fondu (SF). Návrhy prerokované a odsúhlasené vo výbore FOO 
schvaľovala Sociálna komisia fakulty na konci kalendárneho roka. 
 
• Predseda konštatoval, že ku konaniu konferencie má naša členská základňa 91 členov,  2 zamestnanci 
sú na materskej dovolenke a 5 platiacich dôchodcov. Percentuálne zastúpenie členov na FCHPT je 
spomedzi všetkých fakúlt STU najvyššie a predstavuje 21,8 % všetkých zamestnancov FCHPT. Stav 
členskej základne na fakulte sa pohybuje už niekoľko rokov približne na rovnakej úrovni. V minulom 
roku vstúpilo do odborov 8 nových členov - aj z radov mladých zamestnancov, ale 4 členovia odišli do 
dôchodku.  

•  Informoval o dobrej komunikácii s odborovými organizáciami a zamestnaneckými radami v rámci 
STU. Aktívna spolupráca sa potvrdila pri organizovaní najväčšieho protestu odborárov a zamestnancov 
školstva a vedy na Slovensku dňa 15. júna 2022. Protest bol podporený vedením fakulty aj vedením 
univerzity. Hlavná požiadavka odborárov školstva a účastníkov protestu bola valorizácia tarifných 
platov všetkých zamestnancov školstva od 1. júla 2022 o 10 %, úprava platovej tabuľky 
nepedagogických zamestnancov tak, aby začínala na úrovni minimálnej mzdy a dofinancovanie 
zvýšených prevádzkových nákladov všetkých škôl a školských zariadení.  

A práve vďaka aktivitám OZPaŠV majú všetci zamestnanci rezortu školstva výhody a benefity, ktoré  
vyplývajú z Kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa (KZ VS): 

 - týždeň dovolenky nad rámec zákona, 

- skrátenú pracovnú dobu o pol hodiny denne, 

- každoročnú valorizáciu mzdových taríf, 

- benefity - odchodné, odstupné, príspevok na DDS, prídel do sociálneho fondu, 

- všetci zamestnanci verejnej správy (teda aj všetci zamestnanci školstva) v roku 2022 dostali 
jednorazovú odmenu v sume 500 EUR v hrubom, 

- od 1.1.2023 sa tarifné platy zamestnancov vo verejnej správe (teda aj nepedagogických zamestnancov 
v školstve) zvýšili o 7% a od 1.9.2023 o ďalších 10%, 

- od 1.1.2023 o 10% a od 1.9.2023 o ďalších 12% učiteľov vysokých škôl, vedeckých a výskumných 
zamestnancov sa zvýšili. 

Dohodnutá Kolektívna zmluva vyššieho stupňa je platná do 31.8.2024.  
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• Uviedol, že najdôležitejším výstupom činnosti univerzitnej odborovej organizácie je kolektívna 
zmluva STU. Konštatoval, že členovia výboru FOO sa aktívne podieľali na jej príprave. Benefity, ktoré v 
vďaka kolektívnej zmluve na rok 2022 vyjednala Univerzitná odborová organizácia (UOO STU) môžu 
čerpať všetci zamestnanci STU. KZ STU na rok 2022 bola po komplikovanom vyjednávaní podpísaná až 
29. júna 2022. Podarilo sa vyrokovať a zachovať sociálne benefity pre všetkých zamestnancov 
univerzity. Pri dočasnej pracovnej neschopnosti sa podarilo vyjednať zvýšenú náhradu príjmu pre 
zamestnanca prvých 10 dní PN. Na základe legislatívneho navýšenia stravného pri pracovnej ceste sa 
navýšil príspevok zamestnávateľa na stravovanie vo výške 3,00 eur a príspevok zo SF  0,80 eur. Hodnota 
gastro lístka zostala na 4,80 eur.  

• Výstupom činnosti FOO je aj Špecifický doplnok FCHPT ku KZ STU, a pre rok 2022 bol podpísaný po 
podpise KZ STU. Doplnok podrobnejšie špecifikuje benefity, ktoré tiež platia pre všetkých 
zamestnancov fakulty. Vedenie fakulty v spolupráci s odborovou organizáciou sa snaží vytvárať 
sociálne zázemie a vhodné pracovné prostredie pre všetkých zamestnancov. V Špecifickom doplnku sa 
podarilo vyrokovať a zapracovať benefit pri významných pracovných a životných jubileách (každých 5 
rokov) nad rámec KZ VS. Ďalej príspevok zo SF na onkologické prehliadky v OÚSA,  liečebné pobyty 
a kartu Multisport na športové aktivity pre zamestnancov. Tento príspevok sa podarilo navýšiť na 240 
eur 1x za každé 2 roky. Komunikácia a spolupráca s Vedením FCHPT bola dobrá. Predseda FOO sa 
zúčastňoval zasadnutí Vedenia fakulty a Kolégia dekana ako aj na zasadnutiach Akademického senátu 
FCHPT. Plnenie Kolektívnej zmluvy bolo predložené ako materiál na dvoch zasadnutiach vedenia 
fakulty  v máji a decembri.  

• Stravovacia komisia v  zložení (z členov výboru M. Hadvinová , E. Smrčková a L. Staruch) sa stretla  
počas hodnoteného obdobia jedenkrát, aby v diskusii so zástupcami firmy Delikanti tlmočili 
pripomienky stravníkov (zasielané buď prostredníctvom e-mailovej stránky obedy@fchpt.stuba.sk 
alebo osobne tlmočené). Cieľom je operatívne riešenie vznikajúcich problémov a zvyšovanie kvality 
poskytovaných služieb. Nespokojnosť zamestnancov s prevádzkovateľom stravovacieho zariadenia sa 
prejavuje odchodom stravníkov do iných zariadení. Je potrebné spestriť a zlepšiť ponuku jedál a najmä 
šalátov. Prevádzkovateľ firmy Delicanti bol upozornený na dlhodobo uzavretú prevádzku kaviarne 
a potrebu riešiť tento problém.   

• Výbor FOO považuje oblasť bezpečnosti práce a ochrany zdravia našich zamestnancov za veľmi 
dôležitú. Túto oblasť pre FCHPT zabezpečuje firma PROFIS s.r.o. Komisia BOZP a OPP na FCHPT zasadala 
3.02.2022 za účasti 3 členov FOO a na tomto stretnutí bolo hodnotené obdobie roka 2021. Cieľom je 
aktívnejšie spolupracovať a v rámci komisie riešiť problémy.  
 
• Kultúrne, športové a iné spoločenské aktivity v minulom roku sa rozbehli. V apríli ku dňu učiteľov sa 
podarilo zorganizovať kultúrne predstavenie súboru Lúčnice „ Slovenský triptych“ v DK Zrkadlový háj 
spojené s oslavou 80-tého výročia založenia fakulty. Preventívnu onkologickú prehliadku v OÚSA 
Bratislava minulý rok absolvovalo 35 zamestnancov fakulty. V preventívnych prehliadkach budeme 
pokračovať aj tento rok. V SF sa položka na prehliadky navýšila na vyššiu sumu, aby sme uspokojili väčší 
počet záujemcov. V decembri sa pod záštitou občianskeho združenia „Zdravá žena“ konal pre 
zamestnancov a študentov fakulty seminár na tému „Najčastejšie onkologické ochorenia u mladej 
populácie“ . Bola to veľmi aktuálna a zaujímavá prednáška MUDr. Bellu a pani dr. Zámečníkovej z OÚSA 
v Bratislave. Aj napriek dobrej propagácii danej témy však bola účasť zamestnancov a študentov na 
seminári nízka. Na konci decembra sa konalo už tradičné predvianočné stretnutie zamestnancov 
s vedením fakulty. 

•  Sociálna komisia v zložení: D. Berkeš (predseda), M. Drtil  (podpredseda), M. Čertík, E. Smrčková a Z. 
Klempová na zasadnutí dňa 28.11.22 sa zaoberala hodnotením použitia SF. Zápisnica zo zasadnutia SK 
je pravidelne každoročne zverejňovaná na stránke fakulty v sekcii Odborová organizácia.  

mailto:obedy@fchpt.stuba.sk
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•  Členovia odborov, vedenie fakulty a všetci zamestnanci boli oboznamovaní s činnosťou výboru i celej 
FOO formou zápisníc zo zasadnutí, ktoré boli distribuované elektronicky - e-mailom zasielaným 
všetkým členom, sprístupnením na webovej stránke fakulty v záložke „Informácie pre zamestnancov“, 
ako aj vo vývesnej skrinke odborovej organizácie FCHPT, ktorá sa nachádza oproti  jedálni Menza 
Academica na prízemí NB, kde sú umiestňované aj aktuality z práce OZ PŠaV.  

• V závere správy sa predseda FOO D. Berkeš poďakoval členom výboru, odborárom a vedeniu fakulty  
za dobrú a korektnú spoluprácu počas celého roka. 

Rámcový plán činnosti na rok 2023 

 • Predseda  FOO D.Berkeš predložil plán činnosti a Programové ciele na rok 2023. Uviedol, že plán 
a ciele výboru FOO na rok 2023 sa výrazne nemenia, ale za dôležitý cieľ považuje okrem iných,  zvýšiť 
členskú základňu na fakulte, hlavne z radov mladých zamestnancov. Vyzdvihol úlohu odborovej 
organizácie vzhľadom na ochranu práv všetkých zamestnancov. Uviedol, že bez vyjednávania 
predstaviteľov odborových organizácií by platil len Zákonník práce. KZ vyššieho stupňa pre 
zamestnancov verejnej správy a KZ STU vznikajú na základe vyjednávania odborových orgánov 
(predstaviteľov OZ PŠaV a zástupcov výboru UOO STU), ale platia pre všetkých zamestnancov 
príslušných organizácií. Poukázal na niektoré benefity  KZ STU, ktoré sú nad rámec Zákonníka práce a  
KZ vyššieho stupňa pre zamestnancov verejnej správy. Plné znenie programových cieľov na r. 2023, 
schválené uznesením konferencie, je uvedené na webovej stránke v záložke Konferencia FOO (Príloha 
02). 

4. Správa o hospodárení výboru FOO za rok 2022 a návrh rozpočtu na rok 2023 
 
Správu o hospodárení za rok 2022 a návrh rozpočtu na rok 2023 dostali delegáti konferencie v písomnej 
forme pri prezencii. Komentár k týmto materiálom predniesla hospodárka FOO E. Smrčková. Materiály  
týkajúce sa hospodárenia FOO v r. 2022 s návrhom rozpočtu na r. 2023 sú uvedené na stránke odborov 
(Príloha 03). 
 
5. Správa revíznej komisie FOO STU za rok 2022 

Správu revíznej komisie predniesla predsedníčka Revíznej komisie FOO FCHPT STU  V. Illeová. Revíziu 
vykonala revízna komisia pod vedením  Ing. V. Illeovej, PhD. Revízia hospodárenia, správy majetku FOO, 
vedenia evidencie, pokladne a knižnice FOO bola vykonaná v januári 2023. Výsledkom kontroly je 
zistenie, že všetky príslušné záznamy a dokumenty sú v súlade s predkladanou správou o hospodárení 
(Príloha 04). 

6. Správa mandátovej komisii 

L. Staruch v mene mandátovej komisie konštatoval, že na konferencii FOO FCHPT je prítomných 31  
delegátov z celkového počtu 32 čo je 97,00 % účasť. Konferencia je uznášania schopná. Na konferencii 
sa zúčastnili 5 hostia z FCHPT STU  a 1 bývalý zamestnanec fakulty-dôchodca, člen FOO. 

7. Diskusia, všeobecná diskusia  

7.1. V úvode diskusie vystúpil p. dekan prof. Ing.A. Gatial, DrSc., poďakoval sa za pozvanie, uviedol , že 
je rád, že odborová organizácia na našej fakulte funguje aktívne a v rámci STU je to práve naša fakulta, 
ktorá má najvyššie zastúpenie odborárov. Uviedol, že odbory sú dôležitým a rovnocenným partnerom 
pri kolektívnom vyjednávaní a rokovaní. Vyzdvihol dobrú spoluprácu medzi odbormi a vedením fakulty, 
potvrdil, že predstavitelia výboru FOO sú prizývaní na zasadnutia Vedenia fakulty a Kolégia dekana, ako 
aj na zasadnutia Akademického senátu FCHPT a majú možnosť vyjadriť sa k dôležitým materiálom a 
návrhom vedenia. Poďakoval sa odborárom za dobrú spoluprácu pri organizovaní spoločenských 
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a kultúrnych podujatí na fakulte. Vyzdvihol, že odbory reprezentujú záujmy zamestnancov najmä v 
sociálnej oblasti. Dôležitá úlohu odborov je aj v personálnej oblasti, pri posudzovaní osobných 
príplatkov zamestnancov, zastúpenie odborov v komisiách. Na záver sa pán dekan poďakoval 
predsedovi a členom výboru, že sa aktívne podieľajú na práci fakulty ako aj všetkým odborárom za 
prácu počas uplynulého obdobia; 

7.2. ďalším príspevkom do diskusie bol návrh predsedu D. Berkeša, aby sa členský príspevok do 
odborov navýšil maximálne na 9.00 eur mesačne a pre dôchodcov udržiavací príspevok 6 eur ročne. 
Uviedol, že maximálna výška členského príspevku do odborov sa už niekoľko rokov nezvyšovala – bola 
max. 7.00 eur, ale príjmy zamestnancov rastú. Odvody na vyššie orgány (OZPŠaV) sú v súčasnosti vo 
výške 67% z celkovej sumy členského na fakulte. V pravidlách stanov sú odvody stanovené na 1% 
z platu. Požiadal delegátov konferencie, aby sa vyjadrili k predloženému návrhu a po ukončení diskusie 
o tomto návrhu sa bude hlasovať ; 

7.3. ďalší príspevok sa týkal stravovania, predseda stravovacej komisie L.Staruch, uviedol, že stravníci 
sa zaujímajú, akým spôsobom funguje stravovací kredit a aká je výšku príspevku zamestnanca za 
objednané jedlo. Vysvetlil, že príspevok zamestnávateľa a príspevok zo SF je na odpracované dni 
v mesiaci. Systém po objednaní a vybratí cca 11 až 12 obedov v mesiaci zamestnancovi ukazuje nulový 
príspevok. Po vyčerpaní príspevku zamestnávateľa a príspevku SF, potom už zobrazuje plnú výšku za 
objednané jedlo (jedlo 1 až 3 - 6,27 eur a gurmán – 7,73 eur  bez DPH). Ak zamestnanec má 
odpracovaný plný počet dni v mesiaci a nevyberie každý deň jedlo, jeho celkový príspevok za mesiac je 
nižší alebo nulový. Ak sa stravuje každý deň, od polovice mesiaca sa mu v systéme zobrazuje plná výška 
za objednané jedlo, vyčerpal už príspevok od zamestnávateľa a Sociálneho fondu (20 x 3,80 eur). Cena 
za jedlo v stravovacom zariadení Delicanti sa zvyšovala v r. 2022- 3 krát a v januári 2023 znovu, je 
vysoká. K tejto problematike sa v diskusii vyjadrili aj iní delegáti (slabá ponuka šalátov, DPH na gastro 
kleslo na 10%, majiteľ však aj tak zdvihol základnú cenu za jedlo) a vyjadrili nespokojnosť so službami 
prevádzkovateľa firmy Delicanti, výrazne vysoká cena za stravovacie služby, cena nezodpovedá 
ponuke. Kvalita stravovania a nedostatky zariadenia Delikanti sa riešia na stravovacej komisii;  

7.4. k tejto problematike sa vyjadril sa aj p. dekan a zastupujúci tajomník fakulty Ing. Pastucha, kde  
uviedli, že firma Delicanti v r. 2016 investovala nemalé prostriedky do rekonštrukcie stravovacieho 
zariadenia na našej fakulte. Návratnosť investícii firme Delicanti je rozložená na 11 rokov. Pokiaľ by 
zamestnanci boli dlhodobo nespokojní so stravovacím zariadením a nepríde k náprave zo strany 
Delicanti, je možnosť odstúpiť od zmluvy, ale nesplatené investície sa musia zaplatiť prevádzkovateľovi. 
Čo sa týka ceny za jedlo, to je v kompetencii kvestora STU, pretože zmluva bola podpísaná so 
zriaďovateľom a to STU;  

7.5. v ďalšom príspevku V. Illeová vyzvala delegátov, aby hlavne mladí členovia odborov informovali 
svojich kolegov na svojich pracoviskách o dôležitosti existencie odborovej organizácie na STU  -   bez 
silného partnera k rokovaciemu stolu s vedením STU (KZ STU a Špecifický doplnok na FCHPT) resp. k 
vyjednávaniu o platových, sociálnych ale aj príspevkových benefitoch a výhodách Kolektívnej zmluvy 
vyššieho stupňa (KZ VS)tieto výhody zamestnanci nemusia mať. Podľa stanov členovia odborov 
odvádzajú zo svojich platov pre odborové združenie príspevok vo výške jedného percenta do 
odborárskej pokladni a z nej financovanie činnosti základnej organizácie a na zabezpečenie aktivít 
vyšších odborárskych orgánov. A práve vďaka aktivitám Odborového zväzu pracovníkov školstva 
a vedy OZ PŠaV môžu využívať všetci zamestnanci našej fakulty výhody a benefity; 

7.6. na záver predseda odborov informoval, že ďalšou dôležitou úlohou, ktorá pred nami stoji,  sú voľby 
do výboru Fakultnej odborovej organizácie FCHPT na obdobie rokov 2023 až 2027. Termín volieb je 
naplánovaný v mesiaci máj 2023. Vyzval mladých kolegov aby sa aktívne zapojili do činnosti FOO 
a kandidovali do výboru FOO.   
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9. Návrh uznesení 

V mene návrhovej komisie M. Hutňan predniesol návrh uznesení konferencie FOO FCHPT STU. 
Konferencia tieto uznesenia schválila všetkými hlasmi prítomných delegátov. Uznesenia konferencie 
sú uvedené na stránke odborov, v príloha 05. 

10. Záver 

A. Ház poďakoval prítomným za účasť, za príspevky do diskusie a konferenciu FOO FCHPT STU ukončil. 

V Bratislave 23.2.2023 

Zapísala: M. Hadvinová, tajomník V-FOO     D. Berkeš 

Overovateľ zápisnice: E. Smrčková    predseda V-FOO FCHPT STU 

 


